
MUISTIO 
aika: 11.11.2024 klo 17 -18.35 
paikka: Jäppilätalo, kirkkotie 14 
Läsnä: Kaupungin toimihenkilöitä: opetusjohtaja Jukka Keituri, Vapaa-aikajohtaja Päivi Majoinen, 
kirjastopäällikkö Tarja Frilander, Vt. tekninen johtaja Pekka Häkkinen, liikuntapalvelupäällikkö Jari 
Honkanen, nuoriso-ja hyvinvointikoordinaattori Seija Laitinen, khall pj. Soili Moilanen, kvalt jäsen Matti 
Kauhanen 
Kuntalaisia 14 henkilöä 
 
ASIALISTA: 

1. Edellisen kokouksen muistio. Käytiin edellisen kokouksen muistio läpi. Tarkennuksena merkittiin: -
Kohdevalot esim. kahden isohkon puun juurelle, tulisi upeaa näyttävyyttä. Esitetään Pekka 
Häkkiselle. PEKKA: Tutkitaan sähkösuunnittelijan kanssa onko toteutettavissa kohtuullisin 
kustannuksin. Lisäkustannuksia voi aiheutua yleisentien alittamisesta ja katuvalaistuksiin on vain 
tietty budjetti. Vielä selvitetään. 
Valokuitu Suunniteltu rakennettavaksi Jäppilään 2024. Jäppilän pohjoispuolella toteutuksessa (1 
vaihe). Eino toivoi lisärahoitusta kunnalta, jotta myös Eteläinen puoli saataisiin myös valokuidun 
piiriin. Toivotaan asukkaiden tekevän lisää sopimuksia. (2 vaihe) 
Ulkoilureitistön (mm. kivinen) opasteiden ja opastekarttojen parantaminen olemassa olevissa 
kohteissa. Kyseisten kohteiden markkinointinäkyvyys. Tiedoksi liikuntatoimeen. Pienimuotoista 
siistimistä tehty. Kivikurua kehitetään ja parannetaan keväällä 2025. 
Palaan jälleen uudestaan Rinnetie 11 sijaitsevaan autiotaloon ja epäsiistiin pihaan  
 sen ympärillä, mikä tilanne, onko omistaja tavoitettu, onko uhkasakkoja/muistutuksia  
lähetetty? ja jos ei, mistä syystä annetaan vain asian olla näin? PEKKA: Rinnetiellä ei ole käyty 
viimeisimmässä ympäristökatselmuksessa. Tuula pyytänyt ympäristökatselmusta.  Pekka muistuttaa 
vielä Riikkaa. 
Julius varausjärjestelmä toimii kankeasti ja palvelussa ei ole tällä hetkellä yhteyshenkilöä. Heli 
Väisänen toimii liikuntatoimen kautta yhteyshenkilönä, joka voisi olla myös Jäppilän yhteyshenkilö. 
Päivi Majoinen hoitaa asiaa vielä eteenpäin. 12.11.2024 toive kyläläisiltä, että varaaja voisi itse 
perua varauksen, ei mahdollista- peruutukset suoraan Heli Väisäselle. 
 

2. Nuorisitilojen toiminta ja sen jatkuvuus 
Jäppilän kyläyhdistys on nostanut esille alueellisen tasa-arvon nuorisotyön ammatillisessa 
toteutuksessa Pieksämäellä. Jäppilässä nuorisotilatoimintaa 1 krt/vko. Virtasalmella 2krt/vko. Avattu 
resurssipula sekä asukasosallistoiminta ja sen mahdollisuudet. Virtasalmelta vähennetään yksi päivä 
jolloin kylät tasa-arvoisessa asemassa. Tarjottu molemmille kyläyhdistyksille (Virtasalmi, Jäppilä) 
kumppanuussopimusta asukasosallisuustoiminnan kehittämiseksi. Niin Jäppilässä kuin 
Virtasalmellakin tarjotaan 1 krt/vko ammatillista nuorisotyötä jatkossa. 
 

3. Kiinteistöohjelman tiivistelmä 
Tekninen etsinyt säästökohteita. Ehdotuksia ja kohteita laidasta laitaan- listalla myös entiset 
kuntakeskusten virastotalot. Nykyisten toimintojen ylläpito haastavaa. Asukasmäärä on vähentenyt 
viime vuosina. Käytettävät resurssit myös pieniä.  Jäppilätalo on ratkaistava myöskin ja esitetty 
myytäväksi tai purettavaksi 2027. Seurakunnan kanssa myös mietitty yhteisiä ratkaisuja. Eino nosti 
esille korjausvelan suuruuden sekä Jäppilätalosta esiin nostetut kustannukset verrattuna kevääseen. 
Uusien tilojen löytäminen haastavaa. Hanna kysyi, miten neuvottelut seurakunnan kanssa ovat 
edenneet. Neuvottelut hyvällä tasolla ja keskustelut jatkuvat. Hanna ja Leena kysyivät, onko tullut 
esille konkreettisia esityksiä. Terveystaloa tutkittu ja sen korjaamisen kustannukset haasteelliset. 
Kirjastoja monitoimitalo myös mietinnän kohteena- myös hyvinvointialueen tilojen vuokraus 
mietittää. Ensi vuonna ei ala kirkon remontti. Suunnitelmissa remontti kuitenkin edelleen on. Päivi 
Majoinen kertoi, että lasten määrän vähentyessä kirjastolla oleva koululuokkatila on vapautumassa. 
Samassa tilassa oleva kirjasto on kaiken kansan olohuone ja yhteistyö tervetullutta. Hyvä tila 



komealla näkymällä. Ukrainalaisia lapsia integroitu normi luokkiin. noin 100 vaka-lasta jotka osittain 
kotona ja osittain päivähoidon piirissä. Kansallisuuksia yli 20 Pieksämäellä. Lapsimäärä laskee 
dramaattisesti tulevina vuosina. Jäppilän alakoulu terve ja hyvä kiinteistö. 
Kesäteatterin näyttämötilasta merkitty, että Jäppilän kylät vastaa tilasta. Tarvitaan poikkeuslupa 
korjausta varten. Toivotaan asiassa yhteistyötä mahdollisimman pian. Tarvitaan lupa 
mahdollisimman pian. 
 

4. Kumppanuuspöydän idean ja toiminnan palautus alkuperäisen suunnitelman mukaiseksi. 
Leena toivoi, että jotta saadaan aitoa dialogia ja kaupungin eri hallintokunnat tuovat asioita 
kumppanuuspöytään ennen kuin asiat menevät päätöksentekoon. Eri asioiden ympärille voidaan 
rakentaa pieniä teemallisia kumppanuuspöytiä asioiden valmisteluun. Pieniä asioita viime vuosina 
tuotu, mutta ennakkoon ei päästy vaikuttamaan niin kuin kyläläiset toivoisivat. Mietitään rakennetta 
ja toteutusta jatkossa. Viedään kaupungin johtoryhmään tiedoksi. 
Teknisessä toimessa säästöä tavoitellaan tieavustuksista, katuvaloista ja aurauksen toteuttamisesta 
katuluokitusten mukaisesti- toiminut Jäppilässä hyvin.  
 

5. Muut kyläläisiltä tulleet nostot 
Toiveena saada hiekka kuorma Heikin Lammen rantaan, miellyttävämpi rannan käyttäjille käyttää 
Attendon takan oleva alue, Pekka ottaa tästä koppia- lähestytään myös osakaskuntaa.  Liikuntatoimi 
parantanut ykkösuimarantaa. Keskitetty sen parantaminen. Turvanarua poikki- korjataan ens 
kesänä. 

 
Nuoriso/lapset   toivovat skeitti paikkaa 
Yläkoulun pihan skeittiramppi hankittu ja keskitetty hankintoja. Skeitti toimintaa Heikinlammen 
yläkoululla. 
 
Netti ja puhelinyhteydet nousivat esille koska huonot yhteydet vaikeuttavat yhteydenpitoa. Viety 
kansanedustaja Jaana Strandmanille viestiä asiasta. Samoin viety viestiä ELOISAlle. 
 
Suihkulähde Ahvenlampeen, kauneusarvon lisäksi olisikohan hyötyä helpottamaan joka kesäistä 
sinilevä ongelmaa. Suihkulähde asema-aukiolla Pieksämäen keskustassa. Sähkölasku valtava.  Ei 
varaa laittaa Jäppilään. 
 
 

6. Ajankohtasta 
Tarja Frilander kertoi että, kirjastolta löytyy laaja valikoima E-sanomalehtiä. Virkailija voi avustaa ja 
opastaa e-lehtien lukemisessa. 
Soili kertoi, että kotisairaanhoitaja pitää joka viikko perjantaisin vastaanottoa. Sairaanhoitaja Henna 
Kääriäinen. Toimii ilman ajanvarausta. Ei ikärajaa. Koululla käy kouluterveydenhoitaja.  
Virtasalmen hoitaja vastaanotto jatkossa myös kerran viikossa Virtasalmella. 
ELOISA luvannut tiedottaa asiasta. Soili tarkistaa markkinoinnin ja tiedottamisen tilaa ELOISAlta. 
Kiitos Soili asianhoitamisesta.    

 
muistion kirjasi Seija 
   
 
 
 


